
FREDERIKSSUND
KOMMUNE

Ældrerådet
Mandag den 06.06.2016 kl. 09:15 -  12:30 i lokale F2 på Rådhuset

MØDEDELTAGERE
Formand: Lise Lotte Due 
Hanne Vedersø 
Rigmor Nielsen 
Vibeke Davids Hansen- afbud 
Erik Nielsen

Christian Heiberg 
Ole Klenke 
Bent Jakobsen 
Jimmy Sarvad 
Benny Andersen

Referat
Der blev budt velkommen til Benny Andersen, nyt medlem af Ældrerådet.

1. Orientering fra Kommunen
v/ afdelingsleder Hanne Larsen 9.15 -  10.00

• Organisationsændring
Pr. 1. august træder den nye organisationsændring i kraft. Det betyder, 
at der oprettes en særskilt Sundhedsafdeling, og at Ældreområdet 
lægges sammen med Socialområdet. Organisationsændringen foretages 
for at styrke det tværfaglige samarbejde for borgere med tilknytning til 
både Ældre og Social Service. Desuden lægges der stor vægt på 
prioritering af et selvstændigt sundhedsområde. Pia Winther bliver 
afdelingsleder for sundhedssekretariatet, som består af 22 
medarbejdere. En del af konsulenterne i det nye sundhedssekretariat 
flyttes fra Ældreområdet for også at understøtte andre områder i 
Kommunen.
Den nye Sundhedsafdeling kommer til at bestå af 
Rehabiliteringsafdelingen, Træningsenheden, Tandplejen,
Sundhedsplejen og Sundhedssekretariatet, hvor også 
inkontinensklinikken er organiseret.
Det nye organisationsdiagram medsendes referatet.

• Space management
Ældre- og Socialområdet er i gang med at kortlægge de fysiske rammer 
for botilbud og de lokaler, som ældreområdet råder over.
Konsulentfirmaet A-2 har ansvaret for at kortlægge området og komme 
med mulige løsninger.

• Værdighedspuljen
Ældrerådet stillede spørgsmål til fordeling af værdighedspuljen. Det blev 
påpeget, at der bruges midler til indkøb af seks biler. Hanne Vedersø 
fortalte, at Danske Ældreråd skal mødes med KL for at drøfte 
kommunernes udmøntning af puljen.
Hanne Larsen kommenterede, at indkøb af biler ses som en 
nødvendighed for at gøre medarbejderne mere fleksible, når de skal
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udføre deres opgaver.

• Status i driften
Træningsenheden er nu samlet på Nordhøj og Solgården. Flytningen er 
gået godt, og der har kun været få dage med nedsat aktivitet. Der ydes 
kørselsgodtgørelse til træning i henhold til lovgivningen på området.

I forbindelse med indkvartering af flygtninge på Nordhøj 2, har Aktiv 
indsat og Integration afholdt borgermøde, hvor beboere, pårørende og 
andre interesserede deltog. Aktiv indsats informerede om, at der i alt 
flytter 32 -  35 flygtninge ind, og at de første forventes at flytte ind pr.
15. juli.
Erik finder det foruroligende, at Kommunen var uklar i informationen om 
hvilken målgruppe af flygtninge boligerne skal huse.

Nordhøj 4 har søgt Sundheds- og Ældreministeriet om midler til projekt 
"Installering af elektronisk låsesystem". Systemet er installeret i 
demensafsnittet og fungerer ved, at beboerne påføres et armbånd, som 
låser op og i ved egen bolig.

På grund af fejl i udbudsmateriale har nøglesystem til Døgnplejen været 
undervejs et stykke tid. Det forventes driftsklart til 1. november 2016.

Regnskab for klippekortsordningen 2015 viser, at alle midlerne ikke er 
brugt. Derfor er kriterierne for tildeling af klippekort ændret, så 
ordningen omfatter flere borgere. Ældrerådet opfordrer til at udvide 
ordningen yderligere, så alle tildelte midler bliver brugt.

Christian spurgte til, ventelisten på forebyggende hjemmebesøg. Hanne 
har ikke overblik over ventelisten, da ansvarsområdet ligger under 
Visitationen.

Plejeboliger tildeles efter størst behov. Borgere fra andre kommuner 
vurderes ud fra funktionsvurderinger tilsendt fra hjemkommunen.
Efter Ældrerådsmødet er ventelisten pr. juni 2016 offentliggjort. Den 
viser, at der er 63 borgere på ventelisten, heraf 45 borger fra 
Frederikssund Kommune og 18 udenbys borgere.
Udvidelse af antal plejeboliger på Tolleruphøj afventer Attendos plan om 
at bygge 72 plejeboliger efter lovgivningen om friplejeboliger.

Byggeriet på Pedershave forløber planmæssigt. Det forventes overtaget 
pr. 15. december og klar til ibrugtagning primo januar.

Det er besluttet at nedlægge Akutteamet i sin nuværende form. Opgaver 
og medarbejdere overgår til Døgnplejen.

2. Godkendelse af dagsorden og referat fra den 09.05.16
Godkendt.

3. Orientering fra formand
v/ Lise Lotte Due
Omdeling af årsrapport 2015 fra Ældreforum.

Bent og Christian deltager på dialogmøde vedrørende budget 2017,
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tirsdag den 7. juni kl. 15.30.

Hanne har overdraget opgaven med hjemmesiden og nyhedsbrev til 
Vibeke.

Lise Lotte har udarbejdet høringssvar til Frederikssund Kommunes 
Integrationsstrategi. Svaret sendes til de øvrige medlemmer af 
Ældrerådet.

Benny Andersen bliver Ældrerådets nye kontaktperson på 
Omsorgscentret De Tre Ege.

4. Økonomi
Indestående ca. 80.000,- kr.

Afsatte midler til fejring af den Internationale Ældredag 2016, overføres 
til 2017.

Der er afsat midler til Jazz Festivalen den 27. august 2016. Der er bestilt 
standplads ved siden af FOA. Bent, Christian, Jimmy og evt. Benny 
deltager på dagen.

5. Valg af ny næstformand
Bent blev enstemmigt valgt, som ny næstformand for Ældrerådet.

6. Sager til høring
Lise Lotte udarbejder høringssvar til Velfærdsudvalgets og 
Sundhedsudvalgets kommende møder. Høringssvar medsendes referatet.

7. Møder som Ældrerådets medlemmer har deltaget i siden sidst
Erik deltog på informationsmøde om indkvartering og sammensætning af 
flygtninge på Nordhøj.

Den 12. maj deltog Christian og Jimmy i Velfærdsalliancens 
demonstration mod omprioriteringsbidraget.

Rigmor kan ikke deltage i det planlagte møde den 21. juni i 
smagspanelets "MAD til hver DAG". Det blev aftalt, at Rigmor alligevel 
modtager, smager og giver en feedback på maden til køkkenet i Hillerød.

8. Orientering fra fagudvalg
Fritidsudvalget: Intet.

Teknisk Udvalg
Sag nr. 106 Understøtning af byliv og detailhandel i kommunens fire 
hovedbyer.
Arkitektfirmaet Juul og Frost har varetaget opgaven med et projekt til 
identificering af mulige virkemidler til at skabe bedre vilkår for byliv og 
detailhandel i kommunens fire hovedbyer.

Uddannelsesudvalget: Intet.
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Vækstudvalget: Intet.



9.

10.

Næste møde
Mandag den 15. august 2016 kl. 9.15, mødelokale F2 på Rådhuset. 

Eventuelt
Bent fortalte, at Døgnplejen har fået stabiliseret besøg hos borgerne, så 
det nu er gennemgående personale, der kommer i hjemmet.

Efter mødet var der afsked med Hanne.
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